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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 14. prosince 2016 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Tomáš Kňourek místopředseda Rady ČRo, 

Petr Šafařík, Ivan Vodochodský, členové Rady ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, Michal Stehlík, Ivan Tesař, Ervín Kukuczka, 

Milan Badal, členové Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Petr Šmelhaus, vedoucí právního oddělení 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

   

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictev Rady ČRo 30. 11. 2016 

 

3. Informace z DK – J. Volf 

 

4. VZ na analýzy 5. minitendr – příprava 

 

5. VZ na právní služby – souhrn dosavadního vývoje 

 

6. Souhrnné informace k dodané analýze z 2. minitendru na analýzy pro potřeby Rady 

ČRo - Problematika  EET ve vysílání Českého rozhlasu 

 

7. Setkání s vedením ČRo 10.40, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, 

ředitel regionálního vysílání; Petr Šmelhaus, vedoucí právního oddělení, Josef Havel, 

ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo  

- Rozpočet ČRo na rok 2017 

- Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za listopad 2016 

-     Příprava veřejné schůze 

-     Různé 

 

8. Kritéria odměny generálního ředitele – souhrnné info  
 

9. Volba DK – leden 2017 

 

10.  Stížnosti a podněty posluchačů  

 

11. Příprava veřejné schůze 

 

12.  Různé (termíny jednání 1. pol. 2017, termín zahraniční cesty) 
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1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 30. 11. 2016 – k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka a 

H. Dohnálkové již nebyly žádné připomínky. 

 

3) Informace z DK – J. Volf – J. Volf informoval o posledním jednání DK, které se konalo 7.12. 

2016. Byly projednány dvě nájemní smlouvy a jedna smlouva o uzavření smlouvy budoucí o zřízení 

věcného břemene, které byly v pořádku a DK doporučuje Radě tyto smlouvy ke schválení. Dále byl 

projednáván Report DK za říjen 2016, který Rada obdrží, k Rozpočtu ČRo na rok 2017 nebyla žádná 

velká rozprava, vychází z loňské změny, rozpočet je vyrovnaný, nenavýšily se mzdové prostředky,  

v investičním plánu nejsou žádné mimořádné položky, mírně navýšen je plán výběru rozhlasových 

poplatků. DK doporučuje Radě ČRo Rozpočet ČRo na rok 2017 ke schválení. Dále byl projednáván 

prodej objektu Špičák – DK se vyjadřovala k záměru jen proto, jelikož ČRo hodlá objekt prodat pod 

odhadní cenou. Objekt má jen jednoho zájemce, dle názoru DK není na závadu prodej za nižší cenu, 

než je cena odhadní, jelikož se jedná o zbytnou nemovitost, která chátrá, nicméně prodej musí být 

řádně doložen a být transparentní.  Dále byly projednávány faktury od AK Havel a Holásek, předmět 

jejich plnění si DK vyžádala na příští jednání a další možný vývoj situace ohledně vrácení DPH. 

Členové DK se pozastavili nad akcí Půlstoletí s Cimrmanem, dle jejich názoru byla akce úspěšná, ale 

vynaložené prostředky nebyly adekvátní, částka za inzerci v tištěných a internetových médiích se 

vyšplhala na 2 miliony korun (i když převaha byla barterových), proto si DK nechala připravit 

podrobný rozbor, který byl velmi dobře zpracovaný, nicméně pochybnosti nevyvrátil.  Opakovala se 

obdobná situace jako u akce Brexit, na kterou před časem DK upozorňovala. P. Šafařík navrhl vyžádat 

si od vedení rozhlasu, u jakých mediálních domů a v jakém procentuálním počtu byla zadána inzerce u 

obou mediálních akcí – Půlstoletí s Cimrmanem a Brexit, s čímž přítomní radní souhlasili. H. 

Dohnálková navrhla nejdříve dotázat se vedení rozhlasu na obě akce a požádat o vysvětlení. T. 

Kňourek upozornil na mzdové náklady v plánovaném Rozpočtu ČRo na rok 2017, které nevzrostly, 

ačkoli vedení rozhlasu avizovalo zvýšení mezd u nejnižších platových skupin, a navrhl požádat vedení 

vysvětlení a o tabulku rozpočtu v jednotlivých útvarech.  

 

4) VZ na analýzy 5. minitendr – příprava – P. Šafařík upozornil na to, že by měla RČRo znát termín  

podpisu smluv  na analýzy ze 4. minitendru, a požádal předsedkyni Rady o prověření.  Potvrdil termín 

schůzky hodnotící skupiny k 5. minitendru – v úterý 20. 12. 2016 v 11.00 hod v zasedací místnosti 

Rady ČRo, došlé poptávky by měli členové hodnotící skupiny obdržet v pátek 16. 12.  

 

5) VZ na právní služby – souhrn dosavadního vývoje – H. Dohnálková připomněla poznámky P. 

Šafaříka k zadávací dokumentaci k této veřejné zakázce, které také okomentoval R. Cholenský z DK, 

který je rovněž členem pracovní skupiny a hodnotící komise.  Jelikož s těmito komentáři a náměty 

ještě není seznámen P. Šmelhaus, vedoucí právního oddělení, požádala H. Dohnálková vedení rozhlasu 

o jeho účast na dnešním jednání Rady, kde bude s dodatky seznámen a požádán o dotaz, zda by mohly 

být ještě do zadávací dokumentace zapracovány.  

 

6) Souhrnné informace k dodané analýze z 2. minitendru na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 

Problematika  EET ve vysílání Českého rozhlasu – P. Šafařík se navrhl vrátit v diskusi  

k 2. minitendru s tématem elektronické evidence tržeb, jehož veřejná prezentace proběhla 7. 12. 2016, 

ale vzhledem k malému počtu dnes přítomných radních bylo projednání odloženo na některý 

z lednových termínů jednání Rady. 

 

Na jednání přišel I. Vodochodský. 

 

7) Setkání s vedením ČRo 10.40, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Petr Šmelhaus, vedoucí právního oddělení, Josef Havel, ředitel kanceláře 

GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo  

- právní služby pro Radu ČRo – H. Dohnálková tlumočila poznámky ohledně zadávací dokumentace 

na veřejnou zakázku na právní služby pro Radu ČRo od P. Šafaříka a dvou právníků z DK, kteří jsou 
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v pracovní skupině a hodnotící komisi. Přestože Rada nemá právní subjektivitu a zadavatelem celé 

zakázky je Český rozhlas, Rada by ráda již v zadávací dokumentaci měla delegovanou osobu z Rady, 

která bude zadávat úkoly, přijímat plnění a navrhovat výši odměny za plnění.  Bylo dohodnuto, že 

kontaktní osobou v zadávací dokumentaci bude předsedkyně Rady, v podpisovém řádu faktur je 

generální ředitel a věcný garant P. Šmelhaus, vyúčtování by mělo projít kontrolou ČRo. P. Šafařík co 

nejdříve pošle předsedkyni shrnutí navržených doplňků k zadávací dokumentaci pro odeslání 

vedoucímu právního oddělení.  

- Rozpočet ČRo na rok 2017 – H. Dohnálková uvedla, že předseda dozorčí komise Radu ČRo 

informoval o předloženém Rozpočtu ČRo na rok 2017, DK neshledala žádné nedostatky a doporučuje 

Radě ČRo Rozpočet ČRo na rok 2017 ke schválení. Závěrem požádala o rozpočet ČRo v jednotlivých 

divizích, R. Zavoral slíbil dodat radním rozpis nákladů jednotlivých středisek ještě dnes před veřejnou 

schůzí.    

- Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za listopad 2016 – R. Zavoral vyzdvihl 

z pravidelného měsíčního reportu tyto informace – ČRo hostil velké zasedání ohledně sportovních 

vysílacích práv v rámci EBU Sport Group a Sport Plenary Meeting, které bylo velmi úspěšné. Dále 

proběhla konference PRESSpektivy – s tématem fenomén podcastů, které se účastnila řada 

zahraničních hostů. Upozornil na mimořádný koncert SOČR ke dni nezávislosti Polské republiky 

s dirigentem M. Nesterowiczem, spuštění rozšířeného vysílání v ČRo Liberec 2. 11. 2016, bylo 

zprovozněno vlastní call centrum Nové Zelené vlny zde na Vinohradské, které bylo doprovázeno řadou 

vysvětlujících relací. Ve zpravodajství vyzdvihl dvě velké události – prezidentské volby v USA a 

speciální vysílání k výročí 17. listopadu. 

P. Šafařík požádal, zda by v budoucnu mohla být Rada o konání konference PRESSpektivy 

informována v předstihu, což R. Zavoral přislíbil.  

- Příprava veřejné schůze-  H. Dohnálková zopakovala body jednání na dnešní veřejné schůzi, vedení 

rozhlasu nemělo žádná doplňující témata.  

- Různé - H. Dohnálková se dotázala generálního ředitele, zda jsou nové informace k podpisu smlouvy 

4. minitendru na analýzy pro Radu ČRo, R. Zavoral přislíbil co nejdříve prověřit stav zakázky.   

Dále požádala o informace a vysvětlení akce Půlstoletí s Cimrmanem, která byla řešena s dozorčí 

komisí Rady a ta shledala prostředky na propagaci spornými a neefektivně vynaloženými. R. Zavoral 

uvedl – tako akce byla celoroční, provázela ji marketingová kampaň, kde se pracuje se znalostí značky, 

kde chce rozhlas oslovit hlavně neposluchače ČRo, a inzerce a reklama v jiných médiích je podle něj 

dobrou a nutnou cestou. U akcí tohoto typu je měření efektivity inzerce velmi sporné a subjektivní, 

jakož i metodika měření. Pro získání nových posluchačů používáme i jiná média hlavně díky inzerci. 

P. Šafařík podotkl, že Radě nebylo známo, že šlo o celoroční akci, Z. Zavoral dodal, že dozorčí komise 

obdržela k této akci obsáhlou vysvětlující dokumentaci. J. Menger upozornil, že výše inzertních 

nákladů, které byly většinou barterové, se odvíjejí od tabulkových cen inzerce jednotlivých médií, 

které nelze měnit.  

Proběhla diskuse přítomných, na jejímž závěru H. Dohnálková požádala R. Zavorala o materiály 

k akcím Půlstoletí s Cimrmanem a Brexit včetně nákladů na inzerci a informací o jejím směřování, což 

vedení rozhlasu přislíbilo. Termín dodání těchto materiálů byl stanoven na alespoň 2 pracovní dny 

před lednovým jednáním Předsednictva, které se koná 11. 1. 2017. 

Na závěr R. Zavoral vysvětlil zrušení pořadu Kupředu do minulosti na stanici Dvojka a novinky ve 

vysílání této stanice.  

P. Šafařík poukázal na podklady ohledně chystaného prodeje zámku v Přerově n. Labem, které byly 

vedením zaslány sekretariátu RČRo včera večer (13. 12.) a radním přeposlány dnes (14. 12. 2016), a 

připomněl starší domluvu  na tom, že bude RČRo dostávat materiály s předstihem alespoň 48 hodin. R. 

Zavoral uvedl, že se v tomto případě jedná jen o pracovní materiály, které ještě doznají změn a byly 

míněny pouze jako doplňková informace. 

 

8) Kritéria odměny generálního ředitele – souhrnné info – přítomní radní vedli diskusi k těmto 

kritériím odměny GŘ na první pololetí roku 2017: 

 

1/ Dodržování Kodexu, Statutu ČRo a Zákona o ČRo                                40 % 

2/ Dodržování usnesení Rady ČRo                                                              20 % 
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3/ Kvalita předkládaných materiálů a dodržování dohodnutých termínů    15 %                               

4/ Naplňování kandidátského projektu GŘ                                                   5 % 

5/ Podíl ČRo na trhu (share) 22, 2%                                                            10 % 

 

H. Dohnálková informovala radní o debatě v rámci Předsednictva, kdy s kolegy místopředsedy vedli 

rozpravu o „dobře zformulovaném“ novém ekonomickém kritériu. V návaznosti na tuto debatu spolu 

s kolegy navrhli lehce poupravené znění, a to především z důvodu lepší uchopitelnosti při hodnocení: 

Dodržování vyrovnaného hospodaření a plánovaného rozpočtu s důrazem na oblasti: 

- výběru rozhlasových poplatků 

- mzdových, personálních a provozních nákladů 

- marketingu, veřejných zakázek, právního poradenství a IT služeb 10% 

 

P. Šafařík se k tomuto vyjádřil – za sebe by navrhoval setrvat u formulace “efektivní hospodaření“, 

která byla v původní verzi návrhu.  

Ostatní radní s nově navrženou úpravou Předsednictvem souhlasili. 

Kritérium tedy bude navrženo na VS v tomto znění: 

 

Dodržování vyrovnaného hospodaření a plánovaného rozpočtu s důrazem na oblasti: 

- výběru rozhlasových poplatků 

- mzdových, personálních a provozních nákladů 

- marketingu, veřejných zakázek, právního poradenství a IT služeb 10% 

 

 

9)Volba DK – leden 2017 - H. Dohnálková zopakovala termín k podání kandidátů – do 14. 12. 2016, 

na později dodané nominace nebude brán zřetel.   

Přítomní radní se shodli na těchto kandidátech, které osloví tajemnice Rady: 

Ing. Marek Vích 

Mgr. Ing. Filip Hejl, advokát 

Ing. L'ubica Mocková 

Mgr. Robert Cholenský, Ph.D. 

JUDr. Jakub Chytil 

 

 

10) Stížnosti a podněty posluchačů – proběhla diskuse přítomných radních ohledně návrhů textů 

odpovědí na připravené stížnosti, na veřejné schůzi bude projednáno celkem 5 stížností – pana Bangy, 

Silného, Wenzla, Hniličky a paní Tothové.  

 

 

11) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková zopakovala navržený program na veřejnou schůzi, do 

nějž bylo zařazeno usnesení ohledně kandidátského projektu generálního ředitele ve znění: 

 

Rada ČRo žádá generálního ředitele ČRo Reného Zavorala, aby v návaznosti na blížící se termín 

svého prvního roku ve funkci GŘ a dále v návaznosti na svůj kandidátský projekt a výroky z prezentace 

kandidátů na veřejné schůzi Rady ČRo 20. 1. 2016, předložil Radě ČRo  k 25. lednu 2017 písemný 

materiál, který bude obsahovat shrnutí jeho ročního působení s ohledem na vize, které ve svém 

kandidátském projektu avizoval. 

 

 

12) Různé (termíny jednání 1. pol. 2017, termín zahraniční cesty) – proběhla diskuse ohledně termínů 

jednání předsednictva Rady, termín zahraniční cesty do Polska bude stanoven v lednu. 
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Navržené termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v první polovině roku 2017: 

 

únor   8. 2.  jednání předsednictva   22. 2. jednání předsednictva + veřejná schůze 

březen   8. 3.  jednání předsednictva    22. 3. jednání předsednictva + veřejná schůze (Olomouc) 

duben  12. 4. jednání předsednictva    26. 4.  jednání předsednictva + veřejná schůze   

květen  17. 5. jednání předsednictva    31. 5.  jednání předsednictva + veřejná schůze   

červen  14. 6. jednání předsednictva    28. 6.  jednání předsednictva  + veřejná schůze   

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017:   

                   

        

leden 2017 11. 1.  13.00 hod slyšení kandidátů do DK Rady ČRo,  

poté jednání Předsednictva Rady 

   25. 1. 10.00 hod 14.00 hod veřejná schůze 

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


